



Representative Office of Japan to the P.A.

Al-Wataniah Towers 5th Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps

PRESS RELEASE

February 22nd, 2010

Government of Japan extends its Assistance for Training of Psycho-Social Support Program in West Bank Villages

The Government of Japan has just recently decided to extend its assistance with the amount of USD 171,648 to support the third phase of the program for training of psycho-social support in villages in West Bank which is implemented by a Japanese NGO, Campaign for Children of Palestine (CCP) in cooperation with the Early Childhood Resource Center (ECRC).

The project will provide training to kindergarten teachers and mothers in villages in Ramallah on mental health, stress-management, and psychological development of children etc. [The training participants are expected to support their communities as psycho-social leaders and sub-leaders.](#)

The first phase of the project in 2008 was implemented in 11 villages in Ramallah Governorate and was quite successful with many kindergarten teachers and [around](#) hundred mothers empowered through the training. In 2009 the project was [expanded to target not only Ramallah but also Jericho](#). The third phase of the project will start in March 2010, focusing on 13 villages in Ramallah district with a total population of 630,000 to further develop capacity of the targeted communities.

(End)

For further information about this project and GGP scheme, please contact Mrs. Diala Zaineddin-Dodin (Office: 02-241-3120/1).

22-02-2010

بيان صحفي

حكومة اليابان تمدد منحة مالية لبرنامج التدريب على الدعم النفسي الاجتماعي في قرى الضفة الغربية

قررت حكومة اليابان مؤخراً تمديد منحة مالية قدرها USD 648,171 لدعم المرحلة الثالثة من برنامج التدريب على الدعم النفسي الاجتماعي في قرى الضفة الغربية بتنفيذ جمعية غير حكومية يابانية، حملة من أجل أطفال فلسطين (CCP) وبالتعاون مع مركز المصادر للطفولة المبكرة (ECRC).

سيوفر المشروع فرص تدريب لمعلمي رياض الأطفال والأمهات في قرى رام الله على الصحة النفسية، وإدارة الإجهاد، والنمو النفسي للأطفال وغيره. ومن المتوقع أن تقوم المتدربات المشاركات بدعم مجتمعاتهم كقيادات ومسؤولات في الدعم النفسي والاجتماعي.

نُفذت المرحلة الأولى من البرنامج في عام 2008 في 11 قرية في محافظة رام الله وكانت ناجحة جداً، بحيث تم تنمية قدرات العديد من مربيات الأطفال وحوالي مائة من الأمهات من خلال هذا التدريب. أما في عام 2009 فقد امتد أفق المشروع جغرافياً ليشمل محافظة أريحا إلى جانب رام الله. ستبدأ المرحلة الثالثة من المشروع في مارس من عام 2010، والتي ستتركز على 13 قرية في قضاء رام الله مجموع سكانها 630,000 نسمة لمواصلة تطوير قدرات المجتمعات المحلية المستهدفة.

(النهاية)